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P R O T O K Ó Ł   Nr VI/15 

 

sesji Rady Gminy Łagów odbytej w dniu  25   m a r c a   2015  roku. 

 

Na sesji obecnych było 14 radnych na ogólną liczbę 15. 

 

W obradach sesji udział wzięli:  radni według załączonej listy obecności, Pan 

Paweł Marwicki Wójt Gminy Łagów, Pan Zbigniew Meducki Zastępca Wójta, 

Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy, Pani Luiza Szyndlarewicz kierownik 

BOS, Pan Artur Kapsa Prezes  Kamieniołomy Świętokrzyskie, sołtysi oraz 

mieszkańcy gminy Łagów. 

 

 

P o r z ą d e k    o b r a d: 

 

         

               1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

               2. Przyjęcie porządku obrad. 

               3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

               4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności pomiędzy sesjami. 

               5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

                  - zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łagów na lata  

                     2015-2029, 

                 - zmian w budżecie gminy Łagów  na 2015 rok, 

              - zaciągnięcia kredytu konsolidacyjnego zaciąganego na spłatę  

                 wcześniej   zaciągniętych kredytów, 

                -  emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 

                -  wyrażenia woli utworzenia przez Gminę spółki działającej pod  

                    firmą  Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych Spółka z ograniczoną  

                    odpowiedzialnością, 

                 -  zmieniająca Uchwałę Nr LXVI/434/14 z dnia 04 czerwca 2014  

                    roku w sprawie utworzenia punktów przedszkolnych na terenie  

                    Gminy   Łagów, 

                 -  trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek  

                    oświatowych  prowadzonych przez inne niż gmina Łagów osoby  

                     prawne i fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich  
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                    wykorzystania, 

                  - określenia kryteriów obowiązujących na II etapie postępowania  

                     rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych, oddziałów  

                     przedszkolnych   i innych form wychowania przedszkolnego,  

                     prowadzonych przez  Gminę Łagów oraz określenia dokumentów  

                     niezbędnych do  potwierdzenia tych kryteriów, 

                   - zmieniająca  Uchwałę  Nr XIV/83/11 z dnia 11 października 2011  

                     roku w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej,  

                     zasad poboru  oraz określenia inkasentów, 

          - lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych, 

          - wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych, 

                  - zmiany do Uchwały Nr XLI/262/13 Rady Gminy Łagów z dnia  

                    27 marca 2013 roku w sprawie określenia przystanków  

                    komunikacyjnych zlokalizowanych na terenie Gminy Łagów,  

                    których właścicielem lub podmiotem zarządzającym jest Gmina  

                    Łagów oraz   warunków i zasad korzystania z tych przystanków, 

         - przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  

                    zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łagów, 

                 -  sprawie zmiany uchwały Nr V/31/15 z dnia 18 lutego 2015 roku 

                 w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości  

                 w   drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia 

           za inkaso,  

        -  udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Świętokrzyskiego, 

        -  rozpatrzenia skargi na działalność sołtysa wsi Sędek. 

6. Sprawy różne. 

7. Wnioski i interpelacje. 

8. Zakończenie obrad. 

 

 

Pkt 1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 

Bartkiewicz, powitał radnych, zaproszonych gości i stwierdził, że w sesji 

bierze udział 14 radnych na ogólną liczbę 15, co stanowi quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Pkt 2. Projekt  porządku obrad przedstawił Przewodniczący Rady Gminy 

Pan Marek Bartkiewicz. 

 

Pan  Paweł Marwicki Wójt Gminy Łagów zawnioskował o wprowadzenie 

do porządku obrad projektów uchwał w sprawie:   udzielenia pomocy 
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rzeczowej dla Województwa Świętokrzyskiego, rozpatrzenia skargi na 

działalność sołtysa wsi Sędek. 

 

Wniosek zgłoszony przez  Pana Wójta w głosowaniu został przyjęty 

jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

 

Po naniesieniu poprawki porządek obrad w głosowaniu został przyjęty 

jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

 

Pkt 3. Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz 

poinformował,  że protokół z poprzedniej sesji został przed rozpoczęciem 

dzisiejszego posiedzenia wyłożony do wglądu. 

Protokół w wyniku głosowania został przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

 

Pkt 4. Wójt Gminy Pan Paweł Marwicki  złożył  sprawozdanie z działań 

podjętych pomiędzy sesjami. 

/ sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pkt 5. Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy poinformowała, że w  

Wieloletniej Prognozie Finansowej zwiększono dochody o kwotę 

289.429zł, w tym dochody bieżące zwiększyły się o kwotę 144.000zł, a 

dochody majątkowe o kwotę 145.429zł. 

Wydatki zwiększyły się o kwotę 289.429zł, w tym wydatki bieżące o 

237.000zł, a wydatki majątkowe o 52.429zł. 

W przedsięwzięciach wprowadzono następujące zmiany: 

- przebudowa targowiska zwiększyły się wydatki w 2015 roku ze środków 

własnych o kwotę 50.000,00zł, 

- budowa świetlicy wiejskiej w msc Nowa Zbelutka, zwiększyły się 

wydatki w 2015 roku o kwotę 20.000,00zł, 

- budowa świetlicy wiejskiej w msc Płucki, zmniejszyły się wydatki w 

2015 roku o kwotę 9.000,00zł, 

- budowa świetlicy wiejskiej w msc Gęsice, zmniejszyły się wydatki w 

2015 roku o kwotę 9.000,00zł, 
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- modernizacja kotłowni w budynkach szkoły Podstawowej w Piotrowie, 

Starej Zbelutce i Łagowie, zwiększyły się wydatki w 2015 roku o kwotę 

2.000,00zł 

 

Pan Zdzisław Zwoliński zapytał, jaką prowizję otrzymała firma od zwrotu 

podatku VAT. 

 

Pani Skarbnik poinformowała, że jest to 13% od sukcesu. 

 

Zmiany w budżecie gminy na 2015 rok, zarówno po stronie dochody, jak i 

wydatki przedstawiła Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy. 

W budżecie po stronie dochodów zaplanowane zostały dochody z tytułu 

refundacji poniesionych wydatków w 2014 roku i są to: Dział 750 Rozdział 

75075 Paragraf 2007 kwota 11.846,40 zł. 

 

 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata    

2015-2029 przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 

Bartkiewicz.    

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Łagów na 2015 rok 

przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy poinformowała, że Gmina Łagów 

zaciąga kredyt długoterminowy w wysokości 10.956.458,,22zł z 

przeznaczeniem na całkowitą spłatę zobowiązań z tytułu wcześniej 

zaciągniętych kredytów w następujących bankach: Bank Gospodarstwa 

Krajowego, ING Bank Śląski. 

Źródłem spłaty kredytu będą wpłaty z dochodów własnych, a całkowita 

spłata kredytu nastąpi w latach 2015-2030. 
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Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu konsolidacyjnego 

zaciąganego na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów przedstawił 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy poinformowała, że na dzisiejszą 

sesję przygotowany został projekt uchwały w sprawie emisji obligacji oraz 

zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

Podjęcie takiej uchwały stanowi formalny początek i podstawę prawną 

procedury uruchamiania emisji obligacji komunalnych w trybie emisji 

niepublicznej. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że obligacje komunalne to papiery wartościowe 

emitowane przez jednostkę samorządu terytorialnego. 

Jednostka samorządowa otrzymuje od nabywców obligacji środki 

pieniężne, natomiast sama jest zobowiązana do zapłaty obligatariuszom 

odsetek od i wykupu obligacji po określonym czasie. 

Emisja obligacji ma na celu pozyskanie środków pieniężnych na spłatę rat 

kapitałowych oraz pokrycie deficytu budżetowego wynikającego z 

realizacji zadań inwestycyjnych w 2015 roku. 

Obligacje komunalne spełniają funkcję kredytu, jednak są dla gminy 

bardziej korzystne niż tradycyjny komercyjny kredyt bankowy. 

Emisja obligacji komunalnych zapewni środki niezbędne dla dalszego 

funkcjonowania i rozwoju Gminy. 

 

Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 

Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta przy 1 głosie 

wstrzymującym się.  

Wstrzymała się Pani Izabela Garbacka- Łach. 

W głosowania udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pan Paweł Marwicki Wójt Gminy poinformował, że zgodnie z ustawą z 

dnia 20 grudnia 1996 roku o gospodarce komunalnej, gospodarka 
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komunalna może być prowadzona przez gminy w formie zakładu 

budżetowego lub spółki prawa handlowego. 

Prowadzenie przez gminę działalności komunalnej w formie spółki z 

ograniczoną odpowiedzialnością ma wyeliminować ograniczenia, jakie 

występują przy prowadzeniu działalności w formie zakładu budżetowego. 

Pan Wójt powiedział, że  tworzenie i przystępowanie do spółek przez 

gminę oraz określenie zasad wnoszenia udziałów należy do wyłącznej 

właściwości Rady Gminy. 

Spółka będzie wykonywała powierzone jej zadania o charakterze 

użyteczności publicznej w zakresie usług związanych z zaopatrywaniem 

mieszkańców gminy w wodę oraz odprowadzanie ścieków, a także 

gospodarki komunalnej. 

Wszystkie udziały w Spółce obejmuje Gmina Łagów. 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli utworzenia przez Gminę Spółki 

działającej pod firmą Przedsiębiorstwo usług Komunalnych Spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością przedstawił Przewodniczący Rady Gminy 

Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pani Luiza Szyndlarewicz kierownik BOS  poinformowała, że w związku z 

nowelizacją ustawy o systemie oświaty z dnia 6 grudnia 2013 roku 

uregulowano kwestie rekrutacji do publicznych przedszkoli, oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez jednostki samorządu terytorialnego. 

Konsekwencją przyjęcia nowelizacji jest m.in. określenie jednakowych dla 

wszystkich przedszkoli pub licznych, oddziałów przedszkolnych kryteriów 

przyjęć, a ponadto powierzenie  organowi stanowiącemu j.s.t. kompetencji 

do określenia dodatkowych kryteriów obowiązujących na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli  publicznych, oddziałów 

przedszkolnych i innych form wychowania przedszkolnego na terenie 

Gminy Łagów, określenie dokumentacji niezbędnej do potwierdzenia 

spełnienia kryteriów, a także przyznania liczby punktów dla 

poszczególnych kryteriów. 
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Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LXVI/434/14 z dnia 4 czerwca 

2014r. w sprawie utworzenia Punktów Przedszkolnych na terenie Gminy 

Łagów przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pani Luiza Szyndlarewicz poinformowała, że zgodnie z art.80 ust.4 i art.90 

ust.4 ustawy o systemie oświaty, ustalenie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji, podstawy obliczania dotacji, zakresu danych, jakie mają być 

zawarte we wniosku o udzielenie dotacji oraz trybu i zakresu 

przeprowadzenia kontroli prawidłowości wykorzystania dotacji udzielanej 

dla szkół i placówek niepublicznych oraz publicznych prowadzonych przez 

inne niż j.s.t. organ, jest zadaniem  jednostki samorządy terytorialnego, 

dotującej tego rodzaju szkoły i placówki. 

Uchwała w przedmiotowej sprawie została podjęta w 2010 roku. 

Zmiana ustawy o systemie oświaty z dnia 13 czerwca 2013 roku dokonała 

zmiany sposobu naliczania dotacji, a więc należy dokonać zmiany uchwały 

dostosowując regulacje w niej zawarte do uregulowań ustawowych. 

 

Projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i 

placówek oświatowych prowadzonych przez inne niż gmina Łagów osoby 

prawne i fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 

wykorzystania przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 

Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pani Luiza Szyndlarewicz powiedziała, że zmiana ustawy o systemie 

oświaty wprowadziła nowe zasady przyjęć dzieci do publicznych 

przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz 

innych form wychowania przedszkolnego. 

Zgodnie z art. 20c ust.1 w/w ustawy do przedszkola przyjmowane są dzieci 

zamieszkałe na obszarze danej gminy. 
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W przypadku większej liczby kandydatów niż liczba miejsc w przedszkolu, 

na pierwszym etapie postępowania rekrutacyjnego brane są pod uwagę 

łącznie kryteria ustawowe mające jednakową wartość. 

W przypadku równorzędnych wyników uzyskanych na pierwszym etapie 

postępowania rekrutacyjnego lub jeśli po zakończeniu tego etapu  

przedszkole nadal dysponuje wolnymi miejscami, Rada G miny 

upoważniona jest jako organ prowadzący do określenia kryteriów, branych 

pod uwagę na drugim etapie, tzw. „kryteriów gminnych”, które mogą mieć 

różną wartość. 

 

Projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na 

drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych, 

oddziałów przedszkolnych i innych form wychowania przedszkolnego 

prowadzonych przez Gminę Łagów oraz określenia dokumentów 

niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów przedstawił  Przewodniczący 

Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr XIV/83/11 z dnia 11 

października 2011 roku w sprawie określenia wysokości stawek opłaty 

targowej, zasad poboru oraz określenia inkasentów przedstawił 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Pan Wójt poinformował, że zmiana inkasenta wynika z rozwiązania 

umowy o pracę w Urzędzie Gminy przez dotychczasowego inkasenta. 

 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pan Wójt poinformował, że w oparciu o ustawę o drogach publicznych, 

Rada Gminy dla zaspokojenia potrzeb mieszkańców, wskazuje w formie 

uchwały miejsca lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych. 

Lokalizacja przystanków została uzgodniona z Powiatowym Zarządem 

Dróg w Kielcach oraz Wydziałem Ruchu Drogowego Komendy Miejskiej 

Policji w Kielcach. 
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Nowa lokalizacja przystanków poprawi obsługę pasażerów i ułatwi dostęp 

mieszkańców do komunikacji publicznej. 

 

Projekt uchwały w sprawie lokalizacji nowych przystanków 

komunikacyjnych przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 

Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Projekt uchwały w sprawie wstępnej lokalizacji nowych przystanków 

komunikacyjnych przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 

Bartkiewicz. 

Poinformował, że nowa lokalizacja przystanków poprawi obsługę 

pasażerów i ułatwi dostęp mieszkańców do komunikacji publicznej. 

 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr XLI/262/13 Rady 

Gminy Łagów z dnia 27 marca 2013 roku w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych na terenie Gminy Łagów, 

których właścicielem lub podmiotem zarządzającym jest Gmina Łagów 

oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków przedstawił 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Poinformował, iż zmiana polega na uzupełnieniu załącznika nr 1 cytowanej 

uchwały o nowe trzy miejsca przystankowe na terenie Gminy Łagów. 

Zwiększenie ilości przystanków jest niezbędne w celu zapewnienia 

sprawności obsługi pasażerów. 

 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pan Paweł Marwicki Wójt Gminy poinformował, że zgodnie z art.11a 

ustawy o ochronie zwierząt, Rada Gminy określa w drodze uchwały, 
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corocznie do dnia 31 marca Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. 

Program ten pozwoli na stopniowe zmniejszanie populacji bezdomnych 

zwierząt. 

Wprowadzenie programu zapewni zwierzętom, które ucierpią w wyniku 

zdarzeń drogowych niezwłoczną pomoc lekarza weterynarii, a zwierzętom 

gospodarskim, które z różnych  przyczyn utracą dotychczasowe 

schronienie, zagwarantuje zapewnienie miejsca w gospodarstwie rolnym. 

Projekt przedmiotowej uchwały przekazany został do zaopiniowania 

Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii w Kielcach, organizacjom 

społecznym,, których statutowym celem działania jest ochrona zwierząt, a 

także zarządcom i dzierżawcom obwodów łowieckich działających na 

obszarze gminy. 

Uwagi, które uznano za zasadne i celowe zostały uwzględnione w 

Programie. 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Łagów przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/31/15 z dnia 18 lutego 

2015 roku  w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości 

w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za 

inkaso przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Poinformował, że zmiana dotyczy skreślenia § 4 w cytowanej uchwale. 

 

Uchwała w wyniku  głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 
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Pan  Paweł Marwicki Wójt Gminy poinformował, że zgodnie z przepisami 

ustawy o finansach publicznych oraz ustawy o samorządzie gminnym, 

jednostki samorządu terytorialnego mogą udzielać pomocy rzeczowej i 

finansowej innym jednostkom samorządu terytorialnego. 

Pan Wójt powiedział, że uczestniczył w spotkaniu z Dyrektorem ŚZDW w 

Kielcach w sprawie udzielenia Województwu Świętokrzyskiemu pomocy 

rzeczowej, polegającej na opracowaniu studium wykonalności z koncepcją 

programowo-przestrzenna oraz uzyskania decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach zgody na realizację przedsięwzięcia i wykonaniu 

programu funkcjonalno-użytkowego dla zadania pn. ”Budowa obwodnicy 

miejscowości Łagów” w ciągu drogi wojewódzkiej nr 756. 

Pan Wójt powiedział, że obwodnica odciążyła by ul. Słupską. 

Gmina w ramach pomocy rzeczowej wykona dokumentację dla zadania pn.  

 ”Budowa obwodnicy miejscowości Łagów” w ciągu drogi wojewódzkiej 

nr 756. 

Przeniesienie ruchu pojazdów samochodowych z centrum miejscowości 

Łagów na nowo wybudowany odcinek drogi usprawni komunikację w tym 

obszarze, poprawi parametry techniczne drogi, a także w sposób 

zasadniczy wpłynie na bezpieczeństwo użytkowników dróg. 

Województwo Świętokrzyskie w którego imieniu działa ŚZDW w 

Kielcach określi warunki techniczne do projektowania dla w/w zadania 

inwestycyjnego, przygotuje specyfikację techniczną wraz z określeniem 

wartości szacunkowej przedmiotu umowy, uzgodnienia koncepcji dla w/w 

zadania. 

 

Pan Waldemar Sitarski zapytał, po czyjej stronie jest wykup gruntów. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że wykupy gruntów i realizacja inwestycji jest po 

stronie  Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach. 

Po naszej stronie wykonanie i przekazanie  dokumentacji technicznej - 

studium wykonalności z koncepcją programowo-przestrzenna oraz 

uzyskania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na 

realizację przedsięwzięcia i wykonaniu programu funkcjonalno-

użytkowego dla zadania pn. ”Budowa obwodnicy miejscowości Łagów” w 

ciągu drogi wojewódzkiej nr 756. 
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Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Województwa Świętokrzyskiego przedstawił Przewodniczący Rady Gminy 

Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  Pan Tadeusz Kotwa przedstawił 

stanowisko komisji w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Jolanty Kowalik na 

działalność sołtysa wsi Sędek . 

Poinformował, że pismem z dnia 9.03.2015 roku Pani Jolanta Kowalik 

wniosła skargę na działalność sołtysa wsi Sędek Panią Justynę  

Dachowską, zarzucając jej nienależyte wypełnianie funkcji sołtysa. 

Skarga została przekazana do Komisji Rewizyjnej, celem zaopiniowania. 

Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu dzisiejszym przeprowadziła 

postępowanie wyjaśniające i wysłuchała wyjaśnień Pani sołtys oraz osoby 

skarżącej. 

Komisja Rewizyjna potwierdziła zasadność zarzutów podnoszonych w 

skardze. 

 

Pan Wojciech Błosiński powiedział, że zna Panią sołtys i osobę skarżącą. 

Pani Justyna Dachowska jest osobą sumienną , powierzone obowiązki 

wykonuje należycie, dlatego będzie głosował za odrzuceniem  skargi. 

 

Pan Wójt Paweł Marwicki powiedział, że wpłynęła skarga, została 

zarejestrowana, a następnie przekazana Komisji Rewizyjnej do 

zaopiniowania. 

Stanowisko komisji wyrażone zostało w wyniku głosowania. 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność sołtysa wsi 

Sędek przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta przy 8 głosach za, 4 

przeciw i 2 głosach wstrzymujących. 

 

Za głosowali radni: Pani Ewelina Łata, Pan Mirosław Duda, Pan Marek 

Bartkiewicz, Pan Tadeusz Kotwa, Pan Paweł Machul, Pan Waldemar 

Sitarski, Pan Siwonia Bogusław, Pani Hanna Ozdoba.  
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Przeciw głosowali radni: Pan Stanisław Rycombel, Pan Czesław 

Masternak, Pan Wojciech Błosiński, Pani Izabela Garbacka-Łach. 

 

Wstrzymali się od głosu radni: Pan Zdzisław Zwoliński, Pan Józef Wójcik 

         W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pkt 6. Prezes Zarządu Kamieniołomy Świętokrzyskie Pan Artur Kapsa 

poinformował, że Kamieniołomy Świętokrzyskie Sp. z o.o. zwróciła się z 

wnioskiem o zmianę miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Łagów, obrębu Melonek oraz zmianę studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Łagów w zakresie 

przeznaczenia działki nr 624/1 obrębu Melonek oraz części działek 624/2 i 

625 obrębu Melonek pod działalność przemysłową związaną z eksploatacją 

powierzchniową kruszyw. 

Spółka prowadzi działalność w bezpośrednim sąsiedztwie w/w działek na 

terenie sąsiadującej gminy Baćkowice w obrębie Wszachów. 

Zmiana przeznaczenia tych terenów w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego oraz studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego  umożliwi podjęcie dalszych kroków w 

celu dzierżawy bądź zakupu gruntów od Lasów Państwowych oraz 

poszerzenie zakresu działalności na teren Gminy Łagów. Chodzi o 

powiększenie wyrobiska o 10 ha. 

Obecna działalność kopalni prowadzona jest we Wszachowie gmina 

Baćkowice. Do najbliższej zabudowy na terenie gminy Łagów jest około 

3 km. 

Zmiana przeznaczenia tych gruntów pod eksploatację oraz poszerzenie 

zakresu działalności na teren Gminy Łagów, przyniesie wymierne korzyści 

dla gminy w postaci zwiększonych wpływów z podatków oraz opłat 

eksploatacyjnych. 

Ponadto Kamieniołomy Świętokrzyskie deklarują pokrycie wszelkich 

kosztów związanych ze zmianą przeznaczenia tych gruntów oraz 

sporządzenia stosownych dokumentów. 

Rozpoczęcie działalności mogłoby nastąpić dopiero za 3 lata, gdyż tak trwa 

procedura. 
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Pan Zdzisław Zwoliński zapytał, ile osób z terenu gminy Łagów pracuje w 

Kamieniołomach Świętokrzyskich. 

 

Prezes Zarządu Pan Artur Kapsa poinformował, że kopalnia zatrudnia 54 

osoby, z terenu gminy Łagów  2-3 osoby. 

 

Pan Bogusław Siwonia zapytał, czy będzie tylko wydobycie, czy także 

Zakład Przeróbczy oraz, czy jest możliwość udrożnienia drogi do lasu w 

miejscowości Ruda. 

 

Pan Artur Kapsa wyjaśnił, że będzie prowadzone tylko wydobycie, Zakład 

Przeróbczy na dotychczasowym miejscu. 

Odnośnie udrożnienia drogi do lasu Pan Kapsa powiedział, że widzi 

możliwość  wspomagania gminy. 

 

Pan Waldemar Sitarski zapytał, czy są już uzgodnienia z Lasami 

Państwowymi. 

 

Pan Artur Kapsa powiedział, że Lasy Państwowe podjęcie decyzji 

uzależniają od zmiany przeznaczenia gruntów w m.p.z.p. 

 

Pan Paweł Marwicki Wójt Gminy zapytał, czy obsługa wyrobiska będzie 

na terenie gminy Łagów. 

Ponadto Pan Wójt powiedział, że jesteśmy na etapie opracowywania 

koncepcji budowy drogi i na terenie tej trasy jest działka stanowiąca 

własność Pana Artura Kapsy. 

Pan Wójt zapytał Pana Prezesa, czy jest możliwość poszerzenia tej drogi 

poprzez wycięcie pasa gruntu z działki stanowiącej jego własność.  

 

Odnośnie obsługi wyrobiska Pan Artur Kapsa powiedział, że nie 

przejeżdżają przez teren gminy Łagów. 

Poinformował, że nie widzi problemu, aby z działki stanowiącej jego 

własność wyciąć pas gruntu na poszerzenie projektowanej drogi.  

 

Wniosek w sprawie  przygotowania projektu uchwały w sprawie zmiany 

przeznaczenia gruntów w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Łagów, obrębu Melonek oraz zmianę Studium 
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Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 

Łagów w zakresie przeznaczenia działki nr 624/1 obręb Melonek oraz 

części działek 624/2 i 625 obrębu Melonek pod działalność przemysłową 

związaną z eksploatacją powierzchniową kruszyw Przewodniczący Rady 

Gminy Pan Marek Bartkiewicz poddał pod głosowanie. 

 

Pan Waldemar Sitarski powiedział, że będzie głosował za przyjęciem 

wniosku, ale poprosił o pisemne zapewnienie Pana Artura Kapsy o 

wyrażeniu zgody na wycięcie pasa gruntu z jego działki, z przeznaczeniem 

na poszerzenie drogi. 

 

Wniosek w głosowaniu został przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

 

Pani Krystyna Sikora zapytała, czy podjęte zostały kroki w sprawie 

mężczyzny koczującego obok Baru Pana Mirosława Bery. 

 

Pan Wójt poinformował, że udało się tego Pana przebadać przez 

psychologa. 

Opinia psychologa jest taka, że osoba ta jest w pełni świadoma tego co 

robi, taką drogę życia wybrał, nie stwarza zagrożenia dla innych. 

Pan Wójt  powiedział, że opinia psychologa miała być podstawą do 

podjęcia decyzji przez Prokuratora do umieszczenia  go w Ośrodku. 

 

Pan Waldemar Sitarski  poinformował, że w Piotrowie Zagościńcu został 

zniszczony przystanek autobusowy. 

 

  Pan Bogusław  Siwonia poinformował, że 23.03.b.r. odbyło się posiedzenie   

  Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa Publicznego, Pomocy Społecznej i 

Bezrobocia ,  którego tematem było omówienie aktualnego stanu opieki 

zdrowotnej i wytyczenie kierunku działania. 

Stwierdził, że podjęte działania idą w dobrym kierunku. 

Pan Siwonia powiedział, że członkowie komisji oglądali nowy budynek 

Urzędu Gminy w Rynku. 

Jest propozycja, aby salę konferencyjną przenieść na piętro. 

Sala posiedzeń na parterze jest stanowczo za mała. 

 

Pan Stanisław Rycombel poruszył sprawę odwodnienia budynku i 

stwierdził, że woda nie może iść chodnikiem. 
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Pan Zdzisław Zwoliński powiedział, że rozmawiał z projektantem na temat 

odprowadzenia wody. 

Jest taka możliwość, aby wodę na ulicę odprowadzić. 

 

Pan Adam   Nadziałek zwrócił się z prośbą o wyczyszczenie przepustu od 

krzyża przy nowej drodze oraz wycięcia drzewa przy drodze w Lechówku. 

 

Pani Izabela Garbacka-Łach zwróciła się  z zapytaniem do Pana 

Przewodniczącego Rady, co z realizacją wniosku o zorganizowanie 

spotkania ze strażakami. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz powiedział, że jeżeli 

chodzi o straż to jest zawarte porozumienie. 

Jeżeli chodzi o funkcjonowanie świetlicy wiejskiej zarządcą jest Wójt 

Gminy. 

 

Pkt 7. Radni nie zgłosili wniosków i interpelacji. 

 

 

        

         W związku z wyczerpaniem porządku obrad  Przewodniczący Rady  

         Gminy podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął obrady  

         VI sesji Rady Gminy Łagów. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokółowała:                                                        Przewodniczący Rady Gminy 

Barbara Dolata                                                                 Marek Bartkiewicz 
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